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Emne: ref. 22/3687 – innspill til stortingsmelding villrein 
 
Hei,  
Jeg sender inn dette innspillet som privatperson.  
 
Om Norge virkelig ønsker å ta vare på villreinen for fremtiden, så må alle problemområdene dere 
lister opp, adresseres.  
Villreinen må ha mer plass.  
 
Forslag til hva som kan gjøres med de ulike problemene:  
Bruke FN-bærekraftsmål: sammen for å nå målene.  
Alle nivå av forvaltningen, politikk og grunneiere må involveres. 
1. Utbygging av infrastruktur: det må aktivt jobbes for å få bygget tunnel under 
Hardangervidda/andre vidder med villrein. Aller helst få Statens vegvesen til å forstå deres rolle og 
ansvar i å bevare villrein. Vi er i en klima og naturkrise. Prioritering av veianlegg virker ikke å henge 
med i tiden. Statens vegvesen må få nye prioriteringer og "samfunnsnytten" kan ikke lenger gå foran. 
Det må jobbes aktivt på et høyt nivå å få omdirigert infrastruktur bort fra villreinområdene.  
 
2. omdisponering av arealer. Vi har arealplaner i alle kommuner i Norge. Det er til syvende og sist 
regjeringen som bestemmer hva som skal stå i dem.  
Faren er den stadige bit for bit  nedbyggingen i randsonene opp mot villreinområdene (som dere selv 
skriver). Dette kan ha en enkel løsning: legge større områder inn i nasjonalparker.  
 
3. menneskelig aktivitet kan føre til at villreinens faktiske leveområder begrenses ved at reinen 
stenges ute og avskjæres fra å bruke viktige deler av leveområdene. En kraftig økning i menneskelig 
ferdsel i villreinområdene er en annen stor utfordring. Løsning: forby menneskelig aktivitet 
i  villreinområdene i 5-10 år. Bruk naturmangfoldloven. Noen ganger går ikke bruk og vern hånd i 
hånd.  
Jeg har ikke undersøkt, men dere har vel kartlagt alle vandringshinder? Det kan lages en plan for å 
utbedre enkelte områder som er kritiske for vandringen til reinen.  
 
I tillegg vil nok gjengroing av villreinområdene påvirke artens utbredelsesområde. Dere får undersøke 
hvor den oppholdt seg da bla Hardangervidda var skogkledd. 
 
Sau på beite: påvirker dyr på beite villreinen? Det må undersøkes.  
 
Rovdyr: vil rovdyr være positivt eller negativt for villreinen? Vil rovdyr kunne ta ut syke dyr, rovdyr 
kan sikkert lukte sykdom. Vi mennesker skyter og tester etterpå. Bare en tanke, som kanskje kan 
forskes videre på.  
 
Lykke til med den store oppgaven!  
Mvh Sunniva Vatle  


